
Protokół nr XVII / 16 
z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu  26.04.2016r. 
 
 

1. Otwarcie obrad XVII Sesji Rady Gminy Brody. 

O godz.1005   Przewodniczący Rady p. Lech Kossak otworzył obrady XVII Sesji Rady Gminy 
Brody. Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  
Na 15 radnych, obecnych było 14. Rada jest władna do podejmowania uchwał. 
Radny p.Jan Ostapiej usprawiedliwił swoją nieobecność.  

Przewodniczący Rady spytał  czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. 

Wójt – w pkt. 7  proponuje dodać projekt uchwały dot. zmian do uchwały Nr XVI/99/16 Rady 
Gminy Brody z dnia 31 marca 2016r.w spr. Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Brody w 2016r. 

Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie przyjęcia do porządku obrad powyższej 
uchwały 
Za – głosowało 13 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 
Radni głosowali za  przyjęciem porządku obrad. 
Za – głosowało 13 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 

 
2. Przyjęcie protokołu z XVI sesji  Rady Gminy Brody. 

M.Tracz nie ma zapisu Radcy prawnego, który mówił, że powinno się zrobić najpierw 
studium, a później dalszą  część  dokumentacji. 

M.Rudnicki  znalazł zapis, w którym radca prawny stwierdził, że „to powinno być robione od 
początku”. 

Więcej uwag do protokołu nie zgłaszano. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
- 24.04.2016r. - uczestniczył w posiedzeniu Komisji Oświaty 
- 31.03.2016r.  – spotkanie w spr. współpracy transgranicznej w ramach programu 
  „Polska – Brandenburgia” 
- 22.04.2016r. – był na konwencie Wójtów, Burmistrzów w Drżonkowie w spr. współpracy  
  transgranicznej wymiany młodzieży 
- 20.04.2016r  - uczestniczył w Zgromadzeniu Łużyckiego Związku Gmin.  
  Tematem było wykonanie budżetu Ł.Z.G.. , transport zbiorowy, odbiór odpadów. 
  Ustalili  z Wójtem Żar, by wspólnie rozmawiać ze starostą w celu opracowania   wspólnego  
planu transportu. 
Będą postulować, by wejście w życie ustawy zostało przedłużone o rok. 
 
M. Tracz spytał czy gmina robiła coś w tej sprawie 

Wójt – zgłosił zapotrzebowanie  do Starostwa, będą linie autobusowe Lubsko – Gubin. 

Przewodniczący Rady – na ostatniej sesji  mówiono, że będzie spotkanie w Zielonej Górze 
dot. dzierżaw ziemi . 

Wójt – do takiego spotkania nie doszło. 
 

 



4. Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach 
    podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady  
- po sesji był w Urzędzie , podpisywał uchwały 
- uczestniczył w posiedzeniach komisji budżetu, komisji mienia komunalnego, komisji oświaty 
- przed sesją ustalał porządek obrad sesji. 

R. Janczewski –  omówił czym zajmowała się komisja oświaty na posiedzeniu w dniu 
22.04.2016r. 

M. Tracz – 19.04.2016r. komisja budżetu zajmowała się głównie analizą projektów uchwał 
sesyjnych 

R. Łyczakowski – komisja rewizyjna analizowała wykonanie budżetu gminnych  jednostek 
organizacyjnych.  
 

5. Informacja „ z realizacji w 2015r. programu współpracy Gminy Brody z 
organizacjami  pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego. 
 
Radni sprawozdanie otrzymali wcześniej na piśmie, omówiono je na komisjach. 

M. Rudnicki spytał czy uwzględnione zostały wnioski komisji. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że  wnioski komisji zostały uwzględnione. 
 
6. Analiza stanu dróg gminnych i ich remonty. 

Wójt – wyłoniono firmę do równania dróg.( p. Karpowicz) Równiarka jest już w terenie. 
Zastanawia się, czy nie wstrzymać równania dróg ze względu na pogodę.  
Równiarka była w Kole, zgłaszano wiele zastrzeżeń w związku z tym będzie rozmawiał z 
wykonawcą. 
Jak w latach poprzednich  będzie zakupiony  tłuczeń wg zapotrzebowań wsi. 

M. Tracz spytał co z wyznaczeniem drogi gminnej. 

Wójt – to na przyszły rok, ponieważ są to koszty, które nie były planowane w budżecie. 

M. Kowalski -  z informacji szefa działu komunalnego dowiedzieli się, że w tym roku będzie 
przebudowa drogi Brody – J. Dolne. 

Wójt – nie będzie przebudowy. 

T. Kuczkowski – mieszkańcy J. Dolnych wystosowali pismo do Rady i Wójta z prośbą o 
remont tej drogi. Proszą o zabezpieczenie środków na dokumentację . 

Pani Sekretarz – na tej drodze można zebrać z pobocza nadmiar ziemi i ją wyrównać. 

Przewodniczący Rady – w budżecie na ten rok nie ma zaplanowanych środków na remont 
tylko na bieżące utrzymanie, (równanie równiarką). 
Na razie mamy dokumentację na ul. Wolności, Pl. Zamkowy i sieć kanalizacyjną Datyń – 
Suchodół.  To są zadania inwestycyjne na tę kadencję. 

Wójt – w pierwszej kolejności będziemy robili sieć kanalizacyjną, drogę. 
Będzie wnioskował o  wpisanie do budżetu na 2017r, opracowania dokumentacji na drogę  
J. Dolne. Może będzie możliwość uzyskania na to środków. 

Koźlak Lech – przy budowie oczyszczalni ścieków w J. Dolnych obiecano remont drogi, 
którą przy budowie zniszczono.  
Jeżeli droga nie zostanie naprawiona to mieszkańcy zamkną drogę i wymuszą na Radzie, by 
wykonano chociaż projekt remontu tej drogi. 



 
L. Kossak – od chwili wybudowania oczyszczalni ścieków nie zbudowaliśmy żadnej drogi. 
Najpierw musimy zrobić drogę na ul. Wolności, może nawet zrobimy dokumentację na  
J. Dolne. Nie mówimy nie, ale są również inne drogi do remontu. 
Jeżeli coś znajdzie się w budżecie to  może zrobimy dokumentację. 

Wójt – zrobimy rozeznanie ile by kosztowała dokumentacja ( zapytanie ofertowe na 
wykonanie dokumentacji). 
 
7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

   - zmiany uchwały w spr. poboru podatków w drodze inkasa. 

Projekt uchwały został przepracowany przez komisje.  
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 14) 

   - przedłużenia obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe   
     odprowadzanie ścieków  dla Gminy Brody. 

Projekt uchwały został przepracowany przez komisje.  
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 14) 

   - wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy za dzierżawę gruntu 

Projekt uchwały został przepracowany przez komisje.  
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 14) 

   - zasad udzielania dotacji celowej na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków 

Wójt – na posiedzeniu komisji budżetu była dyskusja dot. kwoty dofinansowania.. 
Wójt proponuje zwiększyć do 5 tys. zł. czyli 6 osób może skorzystać w tym roku. 

M. Tracz  - część mieszkańców jest podłączonych pod oczyszczalnię , płacą mniej niż ci, co 
muszą zamawiać wywóz beczkowozem Tym mieszkańcom należy pomóc zwiększając 
dofinansowanie do oczyszczalni przydomowych. Proponuje nawet 3 oczyszczalnie w roku 
przy dofinansowaniu 8-10 tys. zł.. 

L. Kossak na ten rok zaplanowaliśmy kwotę 30 tys. zl.. Ograniczy to ilość osób, które mogą 
z tych środków skorzystać. Przychyla się do kwoty 5 tys. zł. 

R. Łyczakowski – jeżeli dofinansowanie obejmuje tych co wybudowali to czy wiemy ile jest 
takich osób? 

Pani Sekretarz – uchwała obowiązuje od dnia wejścia w życie. 

M. Rudnicki zaproponował przerwę w obradach, w ciągu której klub radnych  ustali swoje 
stanowisko w sprawie kwoty dofinansowania. 

Po przerwie M. Rudnicki przedstawił stanowisko klubu radnych , który przychyla się do 
propozycji Wójta. 

M. Kowalski spytał co będzie gdy wpłynie więcej wniosków. 

Wójt – wnioski będą  realizowane  wg kolejności wpływu, niezrealizowane w danym roku  
przesuwane będą na następny rok. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  w § 8 - kwotę 5 tys. zł. 
Za powyższą propozycją głosowano jednogłośnie(14). 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 14) 



  - uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa Lubuskiego w spr. Parku  
     Krajobrazowego  „Łuk Mużakowa”           

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 14) 

   - przyjęcia projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i  
     paliwa gazowe dla Gminy Brody na lata 2015 – 2030. 

M. Tracz - - brakuje informacji dot. przesytu gazu do naszej gminy. Czy można jeszcze 
nanieść poprawki do planu? 

Wójt – zmiany w planie możemy zawsze zrobić. Dwa lata temu rozmawiał z firmą, która robi 
infrastrukturę gazową. Stwierdzili, że dla indywidualnych odbiorców im się nie opłaca robić.  
Wójt ponownie wystąpi z zapytaniem o możliwość doprowadzenia gazu do Gminy Brody. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 głos był przeciwny.  

   - przyjęcia przez gminę dotacji  

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 14) 

    - zmiany w budżecie na 2016r. 

Pani Skarbnik  przekazała radnym na piśmie zmiany, wcześniej były one przedstawiane na 
komisjach. 

M. Tracz – w dz. „archiwa” są wydatki, nie były one planowane w budżecie. Dlaczego o tym 
Wójt nie  poinformował Radę . 

Pani Skarbnik –  zmiany w budżecie dokonał Wójt zarządzeniem. 

M. Tracz – czy nie można było zrobić archiwum razem z  remontem urzędu? 

Pani Skarbnik – w uchwale budżetowej nie było tej inwestycji . Radni w marcu zatwierdzili 
zmiany w budżecie, teraz  zwiększamy o zakup regałów.  
Środki zostały wzięte z administracji. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 2 osoby wstrzymały się od głosu. 

    - zasad używania herbu Gminy Brody. 

Pani Sekretarz – radca prawny proponował w § 3 ust.1 wykreślić „ oraz radnym Rady Gminy 
Brody”. w § 6 Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Lubuskiego. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 14) 

    - przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
      przestrzennego m. Zasieki 

Pani Sekretarz proponuje w projekcie uchwały w § 1  wykreślić słowa „ Uznaje się za celowe 
„ -   wpisać „ Przystępuje się „ w § 2 wykreślić słowa „ (t j. Dz.U z 2016r.poz.199 z późn. zm).” 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 14) 

     - zmian do uchwały Nr XVI/99/16 Rady Gminy Brody z dnia 31 marca 2016 r.   
       w spr  Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  
       bezdomności zwierząt na terenie gminy Brody w 2016 r 

 



Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 14) 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

M. Tracz – 28.12.2015r. były zalecenia pokontrolne NIK, w BIP ukazały się dopiero w 
kwietniu 2016r. – czy był określony termin? 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że nie ma. 

M. Tracz -  czy uwagi tam zamieszczone są uzupełnione ? 

Wójt rozmawiał z osobą nadzorującą sieć, prosił o wykonanie  analizy kosztów 
opomiarowania sieci. 

Przewodniczący Rady  - czy jest określony termin 

Wójt – do końca tego miesiąca. 

M. Kowalski – obok działek w Brodach pracownicy Urzędu wywożą tam śmieci . 

Wójt – pracownicy mieli odpady wywozić do boksu koło dawnej gospody, które później 
zostaną przewiezione na kompostownik. 

M. Rudnicki  
– w dniu 6.04.2016r. złożył apel do Wójta o dokonanie  w terminie do 15.06.2016r. 
kompleksowej weryfikacji obiektów wpisanych do ewidencji zabytków, oraz wykreślenie tych, 
których stan zachowania oraz brak cech wartości historycznych, artystycznych, czy też 
naukowych, (które określa ustawa o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami) , nie ma 
merytorycznego uzasadnienia. 
W dniu 15.04.2016r. otrzymał odpowiedź od Wójta. Wnioski wpływające do Urzędu są 
wysyłane do Lubuskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków celem  rozpatrzenia . 
Część ludzi otrzymuje odpowiedź od Konserwatora bez możliwości odwołania 
W związku z tym wnioskuje, by wspólnie z Radcą prawnym rozważyć możliwość 
wystosowania zbiorowego odwołania od  ustaleń Konserwatora. 
- na słupach ogłoszeniowych w miejscowościach, wywiesić informacje o dyżurach radcy  
  prawnego. w Urzędzie. 

Wójt – informacja o  funkcjonowaniu radcy prawnego powinna być w BIP, jeżeli jej nie ma to 
dzisiaj zaleci ją umieścić 

R. Łyczakowski – wczoraj był odbiór odpadów wielkogabarytowych. Część z nich nie 
została zabrana ( umywalki, okna). 

Wójt – nie wszystkie odpady kwalifikują się do wielkogabarytowych, część z nich należy 
dostarczyć na PSZOK i to powinni zrobić mieszkańcy. 
O sposobie segregacji odpadów informuje  ulotka, którą każdy mieszkaniec otrzymał. 

9. Wolne wnioski 

M. Kowalski – w Zasiekach za apteką ponownie są wyrzucane śmieci.  

Wójt zajmie się tą sprawą. 

10. Zamknięcie obrad Sesji.         

O godz. 11
55 Przewodniczący Rady p. Lech Kossak zamknął obrady XVII Sesji Rady Gminy 

Brody. 

Protokołowała 
Mirosława Dudziak 


